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Protokół Nr XXIV/2021 

z przebiegu obrad XXIV sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 17 czerwca 2021 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1325 i zakończyła się o godz.1500 

 

Na sesji obecnych było 14 radnych według załączonej listy obecności (nieobecny 

D.Grabarczyk).  

W sesji uczestniczyli: 

1) Artur Terlecki – Wójt Gminy, 

2) Urszula Stolarska – Z-ca Wójta Gminy, 

3) Beata Pampuchowicz – Skarbnik Gminy, 

4) Joanna Klinger – Z-ca Kierownika GOPS w Lubiszynie, 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

W.Zwieruho – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XXIV sesji Rady Gminy 

Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 14 radnych, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

W.Zwieruho - przedstawił proponowany porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie  

w niżej podanym brzmieniu (Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji. 

4. Raport o stanie gminy: 

a) zapoznanie się z raportem, 

b) debata. 

5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lubiszyn wotum zaufania. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Lubiszyn za 2020 r. 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Lubiszyn za 2020 r. oraz informacją o stanie mienia komunalnego, 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji 

budżetu za 2020r., 

c) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy, 

d) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

7. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

8. Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 r. 
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9. Projekt zmiany uchwały budżetowej na 2021r - FB-1.  

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2034. 

11. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Lubiszyn długoterminowego kredytu 

bankowego. 

12. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 30 marca 2021r. 

13. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 08 czerwca 2021r. 

14. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

15. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

16.  Interpelacje i wnioski radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad sesji. 

Do punktu 3 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XXIII sesji. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się z Raportem o stanie Gminy Lubiszyn i nie wniosła do niego uwag.. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lubiszyn 

wotum zaufania. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXIV/209/2021. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się: 

1) ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Lubiszyn za 2020r.,  

2) ze sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego, 

3) z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji budżetu za 

2020r., 

4) z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy, 

5) z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXIV/210/2021. 
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Do punktu 8 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

z tytułu wykonania budżetu za 2020 r. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXIV/211/2021. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021r. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXIV/212/2021. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2021 – 2034. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXIV/213/2021. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 11 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Lubiszyn 

długoterminowego kredytu bankowego. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXIV/214/2021. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 12 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 30 marca 

2021r. 

Projekt został przygotowany przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Rada Gminy większością głosów (11 „za”, 1 „wstrzymujący się” – W.Łebek) podjęła w/w 

uchwałę Nr XXIV/215/2021. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 08 czerwca 

2021r. 

Projekt został przygotowany przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 
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Rada Gminy większością głosów (11 „za”, 1 „wstrzymujący się” – W.Łebek) podjęła w/w 

uchwałę Nr XXIV/216/2021. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 14 porządku obrad: 

W.Zwieruho poinformował, że Pan Wójt przedstawi informację z pracy między sesjami na 

następnym posiedzeniu Rady Gminy. 

Do punktu 15 porządku obrad: 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami: 

21.05.2021 – Spotkanie z Seniorami Stowarzyszenia z Lubiszyna, 

28.05.2021 – Udział w I rocznicy Klubu Senior + w Lubiszynie, 

08.06.2021 – zdalne posiedzenie Zgromadzenia ZCG MG-6, na którym ustalono nowe stawki 

za wywóz odpadów, 

15.06.2021 – posiedzenie Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych. 

W między czasie sprawy administracyjne dotyczące pracy rady gminy. 

G.Skorupska – Udało mi się namówić mieszkańców, którzy do tej pory nie korzystali z 

umów na wywóz odpadów do ich wypełnienia. Zawiozłam te umowy do ZCG MG-6, bo sami 

nie mogli tego zrobić, ale niechętnie je tam przyjmują. Jeśli uważają, że należy się jakaś kara 

to niech zrobią tak, jak uważają, ale przyjąć te deklaracje od tych ludzi. 

W.Zwieruho – dziękuję Pani Grażyno, myślę, że spotkamy się i porozmawiamy na ten temat. 

Przepisy obowiązują wszystkich mieszkańców. Jest to skomplikowana sprawa, ale będziemy 

o tym rozmawiać. 

Do punktu 16 porządku obrad: 

G.Skorupska – Sprawa jest już znana, bo wnioskowałam już w imieniu radnego kol. Roberta 

w sprawie drogi na Stanowice. Napisałam ponownie pismo do Starostwa i do wiadomości Pana 

Wójta. Nadmienię, że wczoraj był wypadek w Białczu i policja kierowała z Bogdańca na 

Stanowice, Lubno i Witnicę, bo nie było przejazdu. Było tam takie zamieszanie, ludzie brali się 

za głowy, że aż wstyd mi było. Prośba żeby coś zrobili z tą drogą, chociaż tą część, co należy 

do Gminy Lubiszyn, bo ta część jest najgorsza. Wiem, że ten odcinek należy do 3 gmin. 
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W.Łebek – Też jechałem tą droga i potwierdzam, że jest fatalna. 

A.Terlecki – Stan tej drogi jest znany od lat. Wielokrotnie na temat tej drogi rozmawiałem z 

władzami Powiatu, bo to jest droga powiatowa. Sprawozdanie, które omawiałem pokazało ile 

środków w ubr. przeznaczyliśmy na modernizacje i remonty dróg powiatowych. Inicjatywa 

musi wyjść przede wszystkim ze strony zarządcy drogi. Z mojej strony mieszkańcy mogą 

liczyć, że będzie wsparcie i chęć modernizacji tej drogi. Jeżeli Powiat podejmie taką decyzję 

będę przekonywał Państwa Radnych, żeby przeznaczyć na to pieniądze. Natomiast Państwo, 

jako radni i to chcę z całą stanowczością podkreślić, jako gmina za stan tej drogi odpowiadamy 

w ograniczonym zakresie, bo to nie jest droga gminna i ta interpelacja zostanie przekazana na 

ręce władz powiatu i tam powinna być skierowana. Jeżeli chodzi o odcinek położony na terenie 

gminy Lubiszyn to on się kończy na wjeździe do lasu i tam zaczyna się Gmina Witnica. Nie 

wszyscy mają tego świadomość. Uważam, że ten odcinek w Gminie Lubiszyn jest oczywiście 

w stanie złym, fatalnym, natomiast jest krótki a ten w lesie wygląda gorzej. Żeby nie było tak 

pesymistycznie to powiem Państwu, że powiat też ma świadomość, w jakim złym stanie jest ta 

droga. W ostatnim czasie odbyło się spotkanie Pani Starosty ze mną, Panem Burmistrzem 

Miasta i Gminy Witnica i Panią Wójt Gminy Bogdaniec i wspólnie się nad tym problemem 

pochylaliśmy. Nie ma jeszcze decyzji, w jakim czasie ta droga będzie robiona i w jakim 

zakresie. Temat jest znany i poważnie się nad tym zastanawiamy. Deklarowałem chęć i pomoc 

Gminy Lubiszyn w tym przedsięwzięciu. Chciałbym jedną rzecz podkreślić, bo wielokrotnie 

słyszę od Państwa uwagi, skarżycie się Państwo na stan dróg powiatowych. Ja te uwagi 

przyjmuję. Natomiast gmina odpowiada przede wszystkim za utrzymanie dróg gminnych. Jeśli 

chodzi o drogi powiatowe to w ostatnich latach wykonaliśmy dużo. W ubr. Droga Wysoka – 

Ściechów, droga Baczyna – Racław, rok wcześniej droga przez Wysoką, jeszcze wcześniej 

przebudowa i modernizacja dróg w Lubiszynie, można jeszcze kilka wymienić, np. odcinek w 

Ściechowie od szkoły do Chłopin, odcinek w Brzeźnie w kierunku Buszowa. Bardzo wiele na 

drogach powiatowych robimy i angażujemy nasze pieniądze. Nas nie trzeba przekonywać, że 

to trzeba robić. Dzisiaj pokazaliśmy, że gmina w ubr. Wydała na ten cel 1,9 mln. zł., to szybko 

licząc są np. dwie sale wiejskie, których też nam potrzeba i moglibyśmy te pieniądze 

przeznaczyć na inne cele. Natomiast zachęcam Państwa i mieszkańców do tego, aby 

interweniowali na ten temat nie tylko u wójta, ale i na szczeblu wyższym, bo tam zapadają 

decyzje na temat tych dróg. Uważam, że nie zasługujemy, żeby gdzieś w internecie nas 

oczerniano i obwiniano wójta, czy radnych za stan tej drogi, czy drogi Lubiszyn – Ściechów, 

czy też innych. To nie my odpowiadamy za stan tych dróg. Równie dobrze na tej zasadzie 

można by winić wójta za stan S-3, że nie jest odśnieżana w zimie, bo leży na terenie naszej 

gminy, tylko wszyscy wiedzą, kto jest zarządcą tej drogi. Może mieszkańcy nie mają 

świadomości, które drogi są powiatowe, ale naszą rolą jest ich uświadamiać. Bardzo proszę, 

jeśli mieszkańcy zgłaszają Państwu problemy dotyczące dróg powiatowych to mówcie, jak to 

wygląda. My z nasze strony wspieramy, przeznaczamy na ten cel nasze pieniądze, które 

powinniśmy przeznaczyć na inne cele, bo nie mamy eldorada na terenie gminy Lubiszyn. Jest 

wiele rzeczy, które odkładamy a robimy właśnie drogi powiatowe. Nie może być tak, że gro 

pretensji jest kierowanych do wójta i rady gminy o stan dróg powiatowych. 
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G.Skorupska – Nie mam pretensji do Pana Wójta. Informuję mieszkańców, że dopłacamy 50% 

do remontów dróg powiatowych. To pismo zostawiam do wiadomości Rady Gminy i Wójta a 

osobiście zawiozę do Powiatu. 

R.Herian – W związku z tym, że zbliżają się złagodzenia obostrzeń mam taki wniosek, czy 

możemy zaprosić przedstawiciela firmy wywożącej odpady z terenu naszej gminy?. Mam parę 

pytań. Chciałbym się paru rzeczy dowiedzieć i te pytania będą dotyczyły tylko naszej gminy. 

W.Zwieruho – Zorganizujemy takie spotkanie, z tym że nie będzie to bezpośredni odbiorca, 

ale przedstawiciel ZCG MG-6. 

R.Herian – Interesują mnie pewne dane, np. ile ton tych śmieci jest odbierane z naszej gminy? 

Chodzi mi o zasadność podwyżki cen za wywóz śmieci. Ciągle mam dużo pytań, na które nie 

mogę uzyskać odpowiedzi. 

W.Zwieruho – Doprowadzimy do tego. Podzielę się też taką uwagą. Jestem przeciwny żeby 

skoszoną trawę, np. u kolegi w Stawie suchą wozić na wysypisko do Gorzowa Wlkp. a liście z 

Lubiszyna do Chruścika. Wiele kwestii technicznych powinno być rozwiązane, dlatego moje 

głosowanie, które Państwo śledziliście w MG-6 wyglądało tak a nie inaczej. To wszystko 

wynika jednak z przepisów nie naszych wewnętrznych a z centralnych. 

W.Łebek – Pan Przewodniczący jest delegatem Rady na zebranie ZCG i tutaj pojawiają się 

takie pytania mieszkańców, bo mówi się coraz więcej o podwyżkach za śmieci, dlaczego akurat 

jest przyjęta taka forma rozliczania i czy ona rzeczywiście powinna tak funkcjonować? Dlatego, 

że jest dużo takich rodzin, gdzie jest dużo dzieci, gdzie te dzieci tylko przeważnie śpią, jak 

chodzą do szkoły a liczone są, jako pełnowartościowy członek rodziny, który musi płacić 100% 

za śmieci. Te rodziny wielodzietne zwracają się z takimi zapytaniami, czy tak musi być? Proszę 

o spotkanie, tak jak Pan sołtys i radny z Marwic zaproponował z przedstawicielem MG-6. 

Do punktu 17 porządku obrad: 

G.Skorupska – Na spotkaniu z p. Wójtem wspominaliśmy o monitoringu. U nas tam gdzie 

mamy plac zabaw i boisko sportowe szerzy się wandalizm, zgłaszałam do dzielnicowych, ale 

przydałby się monitoring, 

Do punktu 18 porządku obrad: 

W.Zwieruho dokonał zamknięcia obrad XXIV sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Protokołowała: 

K.Wiśniewska 

   Przewodniczący Rady Gminy 

Wojciech Krzysztof Zwieruho 


